
DOBREPOLJCI O GOZDARSTVU

Pri svojih zahtevah smo
premalo vztrajni in glasni

Na pobudo članov SKZ-LS je bil 20. januar-
ja 1991 sklican v Jakličevem domu na Vidmu
v Dobrepolju zbor kmetov in drugih lastnikov
gozdov z območja Dobrepolje. Zbora so se
udeležili tudi gostje člani kmečke zveze iz
Ribnice in Velikih Lašč. Namen zbora in sam
potek je imel izrazito delovni značaj. Dobre-
poljci, ki so se v velikem številu odzvali vabilu
(zbralo se jih je okoli tristo in so prostorno
dvorano napolnili do zadnjega kotička), so
medse povabili tudi g. Ivana Omana, člana
predsedstva RS in predsednika Slovenske
kmečke zveze - Ljudske stranke, in predsed-
nika Skupščine občine Grosuplje g. Rudija
Rometa, ki je tudi član SKZ-LS.

Po uvodni proceduri je Anton Japočič, ki je
bil izvojjen za delovnega predsednika, podal
nekaj uvodnih misli za nadaljnjo razpravo in
sklepanje. V uvodu je predvsem poudaril, da
je sedanja gozdarska zakonodaja in celotna
organizacija gozdarstva zasnovana na prežive-
lih boljševističnih zamislih in v celoti narav-
nana v podružbljanje privatnih gozdov. Last-
niki kot edini kompetentni za odločanje v svo-
jih gozdovih pa so odrinjeni na stranski tir,
tako pri pripravi zakonodaje kot pri odločanju
sploh. Gozdarski strokovnjaki, ki so v glav-
nem zaposleni z organiziranjem lastne organi-
zacije pa predstavljajo močan gozdarski lobi,
ki v sredstvih javnega obveščanja in na drugih
ravneh umetno ustvarja kampanjo za ohrani-
tev obstoječega stanja in manipulira z javnost-
jo. Primer za to je tudi osnutek zakona o spre-
membah zakona o gozdovih, ki poleg nekaj
dobrih rešitev ohranja kompleten sistem pla-
niranja in odkazovanja, po preživelih meto-
dah s tem, da celotno breme tega aparata pre-
vali na republiko. Krivda za to je tudi na naši,
kmečki strani, ker smo pri svojih zahtevah
premalo vztrajni in glasni.

Po uvodni besedi je povzel besedo g. Ivan
Oman, ki je vse misli iz uvoda v celoti podprl
in pri tem poudaril, da so tudi v kmečki zvezi
na teh stališčih. Niso zadovoljni z dolgotrajni-
mi pripravami zakona o gozdarstvu. Moratorij
o sečnji je bil sprejet 1. 7. 1990 za pol leta in
sieer z namenom, da se pripravi zakon, ki bi
razrežil vse nastale probleme. Za pripravo za-
konaje zadolžen Republiški komite za kmetij-
stvo in gozdarstvo, vendar ni zaželenega učin-

ka, ker izgleda, da kadri, ki to pripravlajo, ne
delajo v našem interesu. Prav zaradi tega za-
vlačevanja pri pripravi zakona sta se g. Oman
in g. Podobnik posvetovala z ministrom g.
Ostercom in predsednikom vlade g. Peterle-
tom. Zavzeli so se, da pride predlog zakona
čimpreje pred skupščino.

Po novem naj bi se odpravila odkazila
, v kmečkih gozdovih. Nova zakonodaja ukinja

monopol gozdarskih organizacij, ker se prejš-
nji zakon ne sklada s sprejetimi ustavnimi
amandmaji. Ker pa ni zakona, bi se moral
moratorij podaljšati za pol leta. V zakonu
o gozdovih nastajajo neke razlike med stro-
koviyaki in kmečko zvezo, vendar bodo razli-
ke vskladili med seboj. GG takih kot so sedaj
po novem zakonu ne bo več. Obdavčenje goz-
da bo po katastru (predlogi so, naj se ugotovi
in upošteva zaloga v gozdu ter lega gozda).
Dokler pa velja še stari zakon, bodo ob sečnji
GG pobirali še vedno biološko amortizacijo in
druge dajatve, kar predstavlja z ozirom na
novi davčni zakon dvojno obdavčitev.

Zato je še bolj nujno takojšnje sprejetje za-
kona. Na vprašarye, kako se izogniti dvojni
obdavčitvi, je bil mnenja, da do uveljavitve
novega zakona kmetje sekajo-samo najnujnej-
še, z ostalo sečnjo pa počakajo.

G. Ivan Oman je sodeloval tudi v nadaljnem
poteku zbora in odgovarjal na vprašanja. Izra-
zil je tudi pripravljenost SKZ LS, da izstopi iz
vladne koalicije, če se problemi gozdarstva ne
bodo rešili v zadovoljstvo kmetov.

Gospod Rudolf Rome nam je postregel s po-
datki, da je na območju Dobrepolja 4710 ha
gozdov, od tega 610 ha v družbeni lasti, 4100
v privatni lasti, kar predstavlja zelo pomemb-
no kategorijo tako za občino kot za republiko.
Dobrepoljci pa so podali cca 200 zahtev za
vračilo po vojni odvzetih gozdov. Občina pod-
pira zahteve kmetov po ureditvi gozdarske,
zadružne in druge zakonodaje, kot tudi podpi-
ra zahteve za vračilo odvzetih zemljišč bodisi
v povojnih kot tudi v arondacijskih postopkih
iz let 60 do 63, ki so v Dobrepolju in v grosu-
peljski občini bili še posebej pereči.

Po daljši razpravi, ki je bila tu pa tam tudi
polemična, deloma pa tudi izven predlagane
in obravnavane teme, so enoglasno sprejeli
tudi sklepe.


